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Dne 7. 2. 2017 se rada městyse sešla na své 40. schůzi, kde projednala 
zejména následující záležitosti: 
• žádost o příspěvek na bezbariérové řešení sprchového koutu v DPS 
(RM prověří technické možnosti a na následující poradě rozhodne), 
• žádost o  příspěvek na  vydání knihy hororových povídek z  regionu 
budějovického autora (RM se seznámí s  předloženou ukázkou 

a na následující schůzi rozhodne), 
• žádost o  prodloužení nájemní smlouvy v  ul. Nový Doubek (RM souhlasí 

s prodloužením o rok), 
• žádost o  pronájem pozemku v  ul. Lomená na  částečné přemostění meliorační 

stoky pro výstavbu pergoly (ZM souhlasí za  podmínky zachování průtočného 
profilu, opevnění břehů pod přemostěním a údržbu břehů v průběhu roku), 

• návrh starosty na zavedení Statutu ceny Městyse Křemže pro spoluobčany, kteří 
se významně zasadili o  věhlas obce na  poli kulturním, sportovním, vědeckém 
a společenském (RM souhlasí a doporučuje ZM návrh přijmout), 

• inventarizační zprávu za rok 2016 (nebylo připomínek, RM vzala na vědomí), 
• žádost o prodej zbytkového pozemku p. č. 822/36 v k. ú. Křemže u Sýkorského 

rybníka (RM doporučuje ZM odsouhlasit záměr prodeje za standardních podmínek) 
a další.

Dne 22. 2. 2017 se rada městyse a zastupitelstvo sešly na své 41. schůzi, kde projednaly 
zejména následující záležitosti: 
• žádost o  příspěvek na  bezbariérovou úpravu sprchového koutu v  DPS  

(ZM odsouhlasilo příspěvek na vodoinstalatérské práce), 
• žádost o příspěvek na knihu hororových povídek z regionu českobudějovického 

autora (žádost byla zamítnuta), 
• návrh rozpočtu na  rok 2017 (návrh byl na  základě vyjádření finančního výboru 

doporučen ke  schválení s  doporučením zrušit Fond rozvoje bydlení, o  který není 
dlouhodobě zájem, a  dále přesunout položku 5 mil. na  rekonstrukci fotbalového 
hřiště do  rezervy do  vyjasnění otázek členů ZM k  vlastní rekonstrukci a  podmínek 
následného provozu), 

• Plán obnovy vodohospodářského majetku-kanalizačního zařízení (návrh ZM 
doporučilo k přijetí), 

• Statut ceny městyse Křemže (návrh zpracovaný Mgr.  Cipínovou byl doporučen 
k přijetí), 

• žádost o prodej zbytkového pozemku p. č. 822/36 v k. ú. Křemže u Sýkorského 
rybníka (ZM schválilo zveřejnění záměru prodeje za standartních podmínek), 

a  dále starosta informoval o  nástupu nového vedoucího Služeb městyse Křemže 
a svolal veřejné zasedání zastupitelstva na 14. 3. 2017.

S úctou a přáním hezkých dní 
Ing. Josef Troup, starosta
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Zapomenuté příběhy 

Pajšl
Přesně na  apríla 1. dubna jsme zahájili stavbu velkého 
zemědělského jádra. Objekt byl osazen na volném prostranství 
v nadmořské výšce 720 m.n.m. 

Přestože již začínalo jaro, zažili jsme tam dost velkou zimu. 
Útěchou nám bylo opravdu perfektní staveništní zařízení. 
Pracovalo tam kolem 30 lidí, měli velkou šatnu, kolem stěn 
šatnové skříňky a  uprostřed jídelní stoly s  lavicemi. Na  šatnu 
navazovala malá kuchyňka s  vydávacím okénkem. Jeden 
z řemeslníků nám poradil paní, která pracovala 25 let v bufetu 
Zvon na Budějovickém náměstí a právě odešla do důchodu. 

Paní jsme získali a  to byla výhra. Jak byla za ta léta zvyklá, tak 
byla vždy řádně upravená, s čelenkou a zástěrkou. A to kafíčko 
od ní, vždy s krásnou pěnou, to bylo mňam. Paní začala chodit 
do vesnické prodejny pro svačiny a tam se dozvěděla, že asi dva 
kilometry od stavby je obchůdek s kantýnou Jednoty a tam mají 
i  obědy. Kdo měl zájem, tak nemeškal a  koupil si jídlonosiče 
a dováželi jsme buď obědy, nebo svačiny, jak si kdo přál. Obědy, 
uzenářské a  lahůdkářské výrobky tam dováželi z  jednoťácké 
výrobny. 

Klapalo to dobře a  nám chutnalo. Já tam paní Mařenku vozil 
a než nakoupila svačiny, nafasovala obědy a zaplatila, tak jsem 
měl čas. Sedával jsem hned u dveří a vedle byla černá tabule, 
na kterou se psala denní nabídka. Začínalo to dvěma druhy jídel 
a pokračovalo nabídkou svačinovou. Dvě prodavačky za pultem 
byly v  jednom kole a  jedna z  nich, paní vedoucí Eva, mne 
požádala, zda bych jim nepsal na tabuli křídou denní nabídku. 
Nabídka začínala polévkou, následoval oběd a  vzpomínám si, 
že tam býval Družstevní salám, obdoba turistického salámu 
za 3,80 Kč. Všechno to krásně fungovalo.

Až do  jednoho podzimního pátku. Čekala mě dlouhá pauza, 
protože jsem v  pondělí nastupoval na  6 týdnů vojenského 
cvičení. Tento pátek byl na  jídelníčku pajšl, a  jak jistě víte, 

tak správně jsou to PLÍČKY NA  SMETANĚ. Nevím, zda to byla 
chyba, nebo hloupý nápad, prostě mi vypadlo „L“ a  nabídka 
zněla poněkud divně PÍČKY NA SMETANĚ. U pultu stála fronta 
ženských a  žádná si chyby nevšimla a  já s  Mařenkou odjeli. 
Ten den měla sekretářka dovolenou, a  tak předseda Jednoty 
soudruh Kolář si šel po dlouhé době sám pro svačinu. No, a to 
bylo to největší neštěstí. Při pohledu na tabuli mu padla do oka 
ta hambatá nabídka. Spustil hrozný kravál a  vedoucí Eva to 
pěkně slízla. Měsíc a půl uběhl jako voda a já se vrátil ze cvičení. 
V  Evě se to pěkně vařilo a  při prvním vstupu do  kantýny mě 
pořádně zpražila. Týden jsem musel čekat v autě a dovnitř jsem 
směl akorát přinést a odnést kastrůlky. Když se drobet uklidnila 
a  venku začínala zima, tak jsem mohl čekat uvnitř, ale nesměl 
jsem se křídy ani dotknout. Čas všechno zhojí a do roka od této 
příhody byla kolaudace. S Evou už jsem byl zase kamarád, ale 
stejně bědovala, že jí naším odchodem ubylo 30 strávníků. 

Uběhlo pár let, přišla sametová revoluce, vznikly nové firmy 
a u jedné stavební jsem pracoval. Majitel využil toho, že na okraji 
Krumlova zůstalo prázdné oplocení staveništního zařízení 
po  stavbě školky a  založil tam prodejnu stavebnin. Protože 
jsem je zásoboval materiálem, tak jsem byl současně pověřen 
šéfováním dvěma prodavačům, Láďovi a Jiřince. 

Čas běžel, kšefty se točily, ale přísný majitel byl nespokojený 
s vysokou platbou za telefon ve stavebninách. Došlo to až tak 
daleko, že na mě uhodil, když v tom neudělám pořádek, tak mi 
to bude srážet z platu. Musel jsem začít jednat. Myslel jsem si, že 
je Jiřinka upovídaná a má dlouhé drahé hovory. Všechno bylo 
ale jinak. Musel jsem na ně zhurta uhodit, takže Láďa se přiznal. 
(Víš, když máme polední pauzu, tak toho využívám a dojedu si 
do města na oběd.) 

Protože mám rád pajšl, tak abych jel najisto, tak si napřed 
obvolám hospody, a kde ho mají, tak tam jedu. Někdy je to rychlé, 
mají ho hned v první hospodě, ale někdy holt je těch telefonů 
víc. Okolnosti vše vyřešily, ve  městě vznikly nové Stavebniny, 
zákazníci to měli blíž a  měli jsme po  kšeftu a  s  prodejnou byl 
konec. Jiřinka šla šít, protože byla švadlena a  Láďa se musel 
přeorientovat na guláš a život šel dál.

Sláva Lhoták
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Jan Vitek  
CO VŠECHNO ŽIVOT DAL .... A VZAL

5. pokračování

Kateřina měla krušné dětství, trpěla neláskou rodičů, zažila 
bídu, ústrky, ponižování a  dřinu. Když se narodila dne  

19. listopadu 1907 v Chlumě, jedna z příbuzných se prý sklonila 
nad kolíbkou a  jako sudička pronesla osudný výrok, že ta 
maličká se vůbec nepodobá svému otci Františku Traplovi. Tomu 
nasadila brouka do  hlavy, nechtěl holčičku ani vidět. Když se 
napil, což dělal pravidelně, vyčítal své ženě, že má parchanta. 
Trapl byl povoláním zedník, přes léto pracoval ve  Vídni 
a  v  zimě si přivydělával pletením opálek a  jiných dřevěných 
výrobků jako většina mužských pod Kletí. Když Kačenka trochu 
povyrostla a ve všem se mu podobala, začal ji mít rád. Z ruské 
fronty psal v dopisech, že se musí z války vrátit, aby to té holce 
mohl vynahradit. Nevrátil se, padl jako český legionář v bojích 
na sibiřské magistrále v  roce 1917. Jeho žena Kateřina, rozená 
Baurová, zahořkla a  zanevřela na  celý svět. Svoji zmarněnost 
si vylévala na  nejstarší dceři Kateřině. Stala se jí macechou. 
O dva roky mladší dceru Žofinku měla ráda, chovala ji na klíně 
a  mazlila se s  ní, stejně jako s  nejmladší Mařenkou, protože 
byla siroteček, jelikož se narodila v roce 1914 až po Františkově 
odchodu do války. Ale Kačenku od sebe odstrkovala se slovy: „Co 
za mnou lezeš, jdi radši něco dělat.“ Za sebemenší prohřešek ji 
bila důtkami, což jsou řemínky s uzlíčky. Jednou byla tak bita, že 
utekla k sousedům pod kůlnu a tam celou noc proplakala. Když 
si někdy hrála s kamarádkami a přišla pozdě domů, našla dveře 
zamčené a  před nimi uzlíček s  jejími věcmi. Matka ji nechala 
třeba hodinu klepat na dveře, a když jí konečně otevřela, měly 
důtky posvícení a za trest spala na holé zemi.

Od  mládí musela pracovat. Po  škole nebo ve  čtvrtek, kdy se 
nevyučovalo, chodila sbírat klasy na pole nebo na dříví do lesa. 
Klasy se pak doma daly do  mlýnku, sešrotovaly a  byly z  toho 
dobré pekáče. V deseti letech šla dělat chůvu u Krejčů v Chlumu. 
Ráno vstávala ve  čtyři hodiny zároveň s  děvečkami, zatopila 
do  kamen a  připravila vše na  vaření pro dobytek. Když pak 
vstaly děti, umyla je, oblékla a  vypravila do  školy. Sama často 
přicházela do vyučování pozdě, za což musela zůstat po škole.  
Proto se vrátila pozdě domů a byla opět trestána důtkami. 

Pamatuji si celou řadu zážitků z  jejího mládí, které jsem 
odposlouchal, když k nám přišla návštěva, většinou mladé holky, 
které věděly, že moje žena má výbornou paměť a  umí dobře 
vyprávět. Povzbuzovaly ji a  naléhaly: „Teto, pověz nám něco 
z mládí.“ Škoda, že manželka nechce nic o tom napsat. Pokusím 
se stručně zachytit aspoň trochu z toho, co jsem od ní slyšel.

Když byla někde nějaká lumpárnička, bez Kačky, jak jí všichni 
říkali, se neobešla. Náboženstvi je učil kaplan Jílek, který byl 
hodně tlustý a než si usedl na židli, vytahoval si kalhoty. Holky 
pod vedenim Kačky mu na židli daly napínáčky a jakmile na ně 
kaplan dosedl, vyskočil jako čertík, až mu praskly kalhoty. 
Samozřejmě malér, výslech u  ředitele, ale dostala jen důtku.  
Učitelé jí hodně odpouštěli, protože byla nejlepší žačka na škole. 

Jindy zase holky špiclovaly mileneckou dvojici. Za  Chlumem 
bydlela jistá slečna Boženka, za  níž docházel učitel Kropáček. 
Setkávali se v chatičce na zahradě. Kačka sbuntovala dvě další 

holky a večer šly se schovat pod lavičku v  té malé chatě. Přišli 
milenci, začali se objímat a  Boženka úpěnlivě vzdychala: „Ah, 
Raimunde, to ne, dej tu ruku pryč.“ Holky přitom vyprskly 
smíchem a  utíkaly pryč. Ale učitel jednu dostihl a  nazítří bylo 
ve  škole vyšetřování. Kateřina si na  pololetním vysvědčení 
odnesla dvojku z mravů. Doma nejdříve dostala důtkami a pak se 
jí matka ptala, proč má dvojku z mravů. „Protože jsem nevěděla 
zrovna, kde se čte,“ zapírala.  Matka se rozhorlila a řekla:  „Tak já si 
za tím učitelem zajdu!“ - „Mami, nikam nechoď, to za to nestojí,“ 
řekla Kateřina a strčila vysvědčení do kamen.

Jednou si při skotačení zlomila nohu. Tenkrát se s  tím k  lékaři 
nechodilo. Zavolali Doležala z Křemže, který ošetřoval zlomeniny 
jak u lidí, tak u dobytka. Dal jí nohu do švánku a bylo to. Za pár dní 
přišel Kateřinu navštívit učitel Heral, protože ji měl rád. Přikázal 
matce, aby ji tak nenechala a šla s ní k lékaři, a jestli na to nemá, 
rád sám doktora zaplatí. Matka řekla: „To víte pane učiteli, že ji 
tak nenechám, i  kdybych na  to měla prodat poslední peřinu.“  
Když Heral odešel, prohlásila: „Nikam nepůjdu, udělala sis to 
sama, buď si třeba chromá jako ta Čížková.“ To bylo vše. Kateřina 
měla nohu celou modrou dlouhou dobu. Pak se nad ní slitoval 
jeden soused a chodil jí tu nohu cvičit. Pokaždé jí přinesl pečený 
cukr, aby jí tu bolest osladil. Jako všichni ostatní měl Kačku rád.

Jindy si při pádu odrazila šlachy na  ruce. Matka ji poslala 
za  Doležalem do  Křemže. Trvalo jí to dlouho, než tam došla, 
protože ji ruka bolela a měla strach z ještě větší bolesti, až ji bude 
Doležal dávat ruku do švánku. A skutečně při tom slabostí a také 
z hladu omdlela.  Doležalovi jí dali najíst a pak uložili do postele. 
Zůstala u nich do rána. Matka se po ní vůbec nesháněla.

Aby vydělala rodině pár korun, pletla punčochy na  prodej. 
Získala v  tom neobyčejnou zručnost. Jelikož ráda četla, tak 
pletla a  přitom koukala do  knížky. Matka jí naschvál někdy 
navázla bavlněnou nit jiné barvy, což Kateřina zabraná do čtení 
nezpozorovala, takže pletla z  odlišné bavlny a  musela to pak 
párat a  plést znovu. Jednou, když byla hodina ručních prací, 
přišel do  třídy inspektor, chvíli se díval na  Kateřinu a  povídá: 
„Holka, tobě ale ty dráty lítají!“  „Pane inspektore, to nejsou 
dráty, ale jehlice,“ opravila ho Kateřina.  Učitelka měla radost, že 
její žákyně si tak bez trémy a způsobně počínala a dala jí dárek.  
Jindy ji pan učitel Heral vyvolal, aby před inspektorem přednesla 
báseň.  Měla tak krásný přednes, že ji inspektor pochválil a dal jí 
pět korun, což tehdy bylo hodně peněz. Když jí bylo dvanáct let, 
sloužila u tety v Holubově. Ráno nakrmila patnáct kusů dobytka, 
potom šla do Křemže do školy, a když se vrátila, čekaly ji různé 
hospodářske práce, včetně nošení vody pro dobytek ze studně 
vzdálené přes dvě stě metrů. Navzdory takové každodenní 
zápřeži měla vždy na vysvědčení samé jedničky.

Jediným majetkem rodiny Traplovy byla koza, jejíž mléko bylo 
hlavní výživou tří dětí. Trávu na krmení sháněla matka na mezích 
mezi poli a  musela za  to vypomáhat sedlákům při špičkových 
pracích. Seno na  zimu sušila z  trávy z  lesních pasek na  Kleti, 
kam posílala Kateřinu s  trakařem. Jezdily tam všechny chudé 
ženy z  Chluma. Severní strana Kletě byla tehdy česká, jižní 
německá. Když české paseky byly vysečeny, ženy se vypravily 
na  německé, kde se střetly s  konkurencí. Protože Češek bylo 
víc, Němky zahnaly. Na druhý den si Němky přivedly na pomoc 
velkého hromotluka. Začaly Češkám vyhazovat posečenou trávu 
z trakařů, nastala pranice, při níž Kateřina vzala okleštěk a pustila 
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se do hromotluka. Byl to nerovný boj. Dostala pořádný výprask, 
až byla celá modrá. O  něco později se chlumské děti koupaly 
v  rybníku Ochozňáku. Kolem šly Němky s  nůšemi malin, aby 
je v  Křemži prodaly. Kateřina poznala, že jsou to ty ženské, co 
si na  ně přivedly hromotluka. Řekla to klukům, kteří se na  ně 
vrhli a  nůše s  malinami jim vysypali. Tak se čeští nuzáci prali 
s německými o skývu chleba, který byl tvrdý pro všechny. 

Jednou jak tak jely s  trakaři na Kleť, jedna z ženských se na ni 
podívala a  řekla:  „Holka, jsi taková hubená a  slabá, ty z  toho 
ježdění s trakařem budeš mít  klečkaté nohy, ty budeš pak dobrá 
jen pro našeho Adolfa.“ To byl její syn, malý, tlustý a  duševně 
zaostalý. Kateřina se polekala a  pohrůžku vzala vážně. Aby 
se zbavila trakaře, vyjednala si na  prázdniny službu u  místní 
hadrářky, která kupovala staré šaty a jiné tkaniny. Měla malého 
kluka, kterého nemohla nechat samotného doma, proto byla 
ráda, že jí někdo pomůže. Kluk byl rozmazlený a ubrečený.  Když 
jeho máma odešla za  obchodem a  kluk začal fňukat, Kateřina 
mu pokaždé nasekala prdelku, až ho to přešlo. Pak udělala celou 
domácnost, umyla nadobí, uklidila, nakrmila kozy, nasekala 
dříví. Ta hadrářka se moc divila, co všechno při hlídání kluka 
ještě nestihne.

Kateřina dělala všechno, aby se matce zavděčila, ale té nic 
nebylo dost. Stále ji okřikovala a  vyčítala jí, že je k  ničemu: 
„Kam tě ráno postaví, tam tě večer najde.“  Protože byla vdova 
bez mužské opory, stala se z  ní bojácná, utrápená žena. Své 
nejstarší dceři vštěpovala svoji malost a  pocit méněcennosti, 
což ji poznamenalo na dlouhou dobu. Například když Kateřina 
kamarádila s  nějakou selskou holkou, říkala: „Kam se hrabeš, 
ty žebroto.“ Kateřina jí přese všechno měla ráda a  ve  všem jí 
poslouchala. Jen jednou se jí postavila. Matka prala prádlo 
a  chtěla, aby jí šla koupit do  Křemže mýdlo. „Mámo, nepůjdu, 
nemám sukni,“ odporovala.  Jediná pěkná sukně byla v prádle 
a ta druhá, co měla na sobě, byla několikrát zaplátovaná.  Matka 
ji seřezala důtkami, až měla samé modré pruhy na zádech. Ale 
v  zaplátované sukni do  Křemže nešla. To už jí bylo čtrnáct let 
a vyrůstala ve velmi pěknou dívku.

Kateřina měla horší mládí nežli já, protože zažila strádání a hlad. 
Za války její matka dostávala podporu jako všechny manželky 
rakouských vojáků. Ale když se c. k. úřady dozvěděly, že 
František Trapl zběhl a stal se čs. legionářem, podporu jí vzaly. 
Po  válce mohla rodina získat podporu od  Sdružení legionářů, 
protože její živitel padl za vlast.  O tom však matka nic nevěděla.  
Starosta nebyl k ničemu, nerozuměl dotazníkům, které ohledně 
rodiny Traplovy dostával, a  tak je ani nevyplnil.  Až jednou se 
zmínil matce, že zas něco přišlo, a že neví, co má napsat. „Franta 
padl, nu, tak co má být,“ řekl.  Když se o  dotazníku dozvěděla 
Kateřina, šla za starostou, aby jí dotazník dal. Ten se cítil uražen, 
hodil jí papír k  nohám a  řekl:  „Tu máš ty parchante, když si 
myslíš, že já jsem hlupák.“ Kateřina, které tehdy bylo patnáct let, 
se poradila s jedním legionářem, který jí řekl, aby s dotazníkem 
šli na Sdružení legionářů v Budějovicích. Matce tam vyhubovali, 
proč už se dávno neohlásila a nechala děti víc jak čtyři roky trpět 
nouzí. Za pár měsíců dostali od Sdružení 16.000 korun a příslib, že 
každý měsíc jim přijde 260 korun jako renta. Předseda legionářů 
se zajímal o to, jaké měla Kateřina v měšťance vysvědčení. Když 
mu je ukázala, tak matce řekl: „A  takovou holku vy necháváte 
u krav? My se o ni postárame, pošleme ji do školy, budeme za její 
studie platit.“  Ale všechny naděje Kateřiny matka zmařila. Nikam 

nepůjde, rozhodla, co by lidi řekli, taková bída a studovat! A tak 
moje budoucí žena musela zůstat u těch krav.

V roce 1923 a 1924 sloužila u sedláka Janeše v Chlumu, kde s ní 
slušně zacházeli, měla se dobře a ráda na ta léta vzpomíná. V roce 
1925 sloužila u Tofarů, což byl soused, ale tam se jí nelíbilo. V roce 
1926 sloužila u Vejvody v Černém Dubu až do Vánoc. Potom už 
zůstala doma, protože se v únoru příštího roku vdávala.

Žili jsme spolu víc jak 62 let. Kateřina byla dobrou manželkou 
a pečlivou hospodyní.  Synovi byla milujicí matkou, vychovávala 
ho sama, chtěla, aby z něho byl pracovitý a poctivý člověk. Já 
jsem na něho čas neměl. Když byl malý a zlobil, říkala mu: „Hned 
jak se vrátí táta, povím mu to, on si to s  tebou srovná.“ Kluk 
říkával: „Mami, až táta přijde domů, budu už dávno spát.“  Bylo 
to tak.

Když se tak dívám zpátky na  ten celý tvrdý život, přicházím 
k závěru, že tím veškerým shonem za penězi a živobytím jsem 
mnoho přehlédl a  mnoho promeškal. Dělal jsem hodně, co 
jsem nemusel a málo, co jsem měl dělat, zvláště v rodině. Zažil 
jsem demokratickou Československou republiku, která začala 
dobře, ale skončila po  dvaceti letech tragicky a  vystřídala 
ji nacistická hrůzovláda.  Přežil jsem Československou 
socialistickou republiku, která začala rozkrádáním soukromého 
majetku a  skončila po  dvaceti letech na  smetišti dějin. Nyní 
žiji v  kapitalistické Československé republice, která začíná 
rozkrádáním národního majetku, a  já se ptám: bude se 
po dvaceti letech opakovat historie se špatným koncem?    

Tím končí otcovy vzpomínky na jeho těžky a činorodý život. Psal 
je rukou do dvou školních sešitů, když mu bylo devadesát jedna 
let. Písmo je čitelné, myšlenky srovnané, věty souvislé, písmo 
úhledné.  

Po  matčině smrti dne 4. září 1989 nám poslal do  Ženevy 
následující dopis:
           
  Milé děti,  
srdečně Vás všechny zdravím a  vzpomínám na  Vás. Je mi moc 
smutno a stále mi připadá, že jen někam odešla a musí brzy přijít. To 
si můžete představit, že za těch 62 let, co jsme spolu prožili, nemohu 
nikdy zapomenout. Chodím po chalupě, pořád něco hledám, co už 
nikdy neuvidím. Tak na její památku, pokud mi bude zdraví trochu 
sloužit, budu ošetřovat její růžičky, které měla tak ráda. Sama si je 
koupila, nasázela a pěstovala. Měla z nich radost, když kvetly.  Teď 
právě hodně kvetou, teplé počasí jim posloužilo, jsou krásné, co keř 
to květ. Škoda, že je už nikdy neuvidí.
Jsem moc rád, že se dočkala toho dobrého setkání s  Vámi. Celá 
ta léta odloučení prožívala ve strachu o Vás. Nikdy nechtěla věřit, 
když jsem jí říkával, že po  čase odloučení přijde čas shledání. 
A ten čas skutečně přišel. Všechny Vás při zdravém rozumu viděla, 
přesvědčila se, že jste zdraví, spokojení a  hodní, a  že se za  Vás 
nemodlila nadarmo. Jsem také rád, že jsem byl u  ní doposledka. 
Tiše usnula, v obličeji se jí zračil klid a spokojenost. Stále ji tak vidím.  
Vzpomínejte na ni v dobrém, měla Vás všechny ráda. Byla to dobrá 
duše.

Děda

Otec přežil matku o tři roky.  Zemřel na pooperační komplikace 
v krumlovské nemocnici dne 24. září 1992.
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K životopisu otec připojil 
stručnou rodinnou kroniku 
V roce 1848 se 1. ledna narodil Matěj Vytek 
(můj dědeček), syn Vavřince  Vytka, nájemníka 
v  Horním Třeboníně čp. 8 a  Roziny, rozené 
Harazimové z Dolního Třebonína.  V rodném 
listě vydaném v  Kamenném Újezdě, okres 
České Budějovice, bylo zaznameno jméno 
Vytek s  tvrdým y, ale v  žádném dalším 
dokumentu se již neobjevilo.

Z  manželství Matěje Vytka a  Marie, 
rozené Šimečkové z  Dloudeb, manželské 
dcery Františka Šimečka a  Kateřiny rodem 
Matějkové z  Holubova číslo. 7, se narodily 
čtyři děti.

Jan Vitek, nar. 15. 5. 1874 (můj otec)
Marie Vitková, provdaná za  Tomáše 
Pártla ze Srnína
Tomáš Vitek, svobodný, zemřel  
v 26 letech
Eva Vitková se provdala za Jana Kováře 
ze Stupné, měli spolu čtyři děti     

         
Můj otec se narodil v  Záluží, okr. České 
Budějovice. Vyučil se zedníkem, pracoval 
ve Vídni a  pak v  Bavorsku, protože v  jižních 
Čechách bylo málo práce. Moje matka Kateřina, narozená 
9. 11. 1874 v Ločenicích, se za svobodna jmenovala Šturmová. 
Pracovala také v Bavorsku, kde se seznámili. Když se otec vrátil 
z války, do Německa se už za prací nejezdilo, neboť jsme měli 
samostatný stát Československou republiku. Stal se z  něho 
dřevorubec. Byla to práce velice namáhavá a nebezpečná, dělal 
ji až do  stáří. Dostal malý důchod a  později také malou penzi 
z Německa, kde měl hodně odpracovaných let a platil si starobní 
pojištění. Pracoval v hospodářství až do smrti v roce 1959. Dožil 
se 86 let. Matka zemřela v  91 letech v  roce 1965. Měli tvrdý 
a  těžký život, plný šetření a  odříkáni a  starosti o  nás děti. My 
všichni jim vděčíme za vše, hlavně, že nás vedli ke skromnosti 
a pracovitosti. Každý z nás se domohl i za svízelných podmínek 
malého majetku. Všichni naši potomci mají slušné postavení.
         
 Rodiče Kateřiny Šturmové:
Otec Vojtěch Šturma, narozený 2. 4. 1831, byl synem Kašpara 
Šturmy, sedláka ve Vrábči, a Kateřiny, rozené Bínové.  Zemřel 
v roce 1890.
Matka se narodila 30. 9. 1836 jako Terezie Němcová, dcera 
Tomáše Němce, sedláka ve Vrábči. Zemřela v roce 1922.
Z jejich manželství se narodilly čtyři dcery a jeden syn.

Kateřina, provdaná Vitková
Marie, provdaná Benešová ve Mříči
Terezie, provdaná Kovářová v Satově na Moravě
Kristina, provdaná Obořilová ve Staré Říši na Moravě
František, zůstal svobodný   
Všichni už zemřeli.

          
Když se můj otec Jan Vitek oženil s Kateřinou Šturmovou, bydleli 
u matky Kateřiny ve Vrábči, která jim opatrovala děti.  V roce 1902 
manželé Vitkovi koupili starou doškovou chalupu v  Krásetíně  
čp. 29 od místního dřevorubce Františka Šestáka. Přivedli na svět 

následující děti: 
 Josef Vitek, nar. 12. 3. 1897 
 Jan Vitek, nar. 17. 7. 1900  
 Václav Vitek, nar. 4. 9. 1901 
 Marie Vitková, nar. 2. 10. 1903 
 (zemřela 13. 8. 1904)
 Kateřina  Vitková, nar. 22. 11. 1904
 František Vitek, nar. 5. 8. 1906
 Kristina  Vitková , nar. 29. 11. 1907
 Terezie  Vitková, nar. 19. 10. 1909
 Karel Vitek, nar. 3. 10. 1911

Já a  moji bratři Josef a  Václav jsme se narodili 
ve Vrábči, ostatní sourozenci v  Krásetíně. 

Krátce o mých sourozencích
Josef Vitek po skončení školy se vyučil zedníkem 
v Německu, kde současně pracoval i otec. V roce 
1914 začala světová válka a  o  rok později šel 
na frontu. Po válce vykonával pokrývačské práce 
až do konce svého života. Oženil se s Markétou, 
rozenou Zárubovou z  Rojšína. Narodili se jim 
dva synové Josef a  Václav, kteří jsou ženatí 
a mají děti. Oba bydlí ve Chvalšinách.  Josef Vitek 
zemřel roku 1961, ani se nedožil důchodu. Jeho 
manželka zemřela v roce 1965.

Václav Vitek ukončil školu v  roce 1915, kdy 
jeho otec a bratr Josef byli ve válce a kdy nebyla jiná možnost, 
jak se uživit, než se dát do  služby k  sedlákům do  Němec, 
pozdejších  Sudet, aby se také mohl naučit německy. Po válce 
v  roce 1919 se šel učit truhlářem. Po  celou tříletou učební 
dobu nejenže pracoval bezplatně, ale navíc otec musel 
na  něho platit nemocenské pojištění a  matka mu musela 
dát s  sebou peřinu, aby se měl čím přikrýt, která potom 
zůstala mistrovi, jak tehdy bylo zvykem. Po složení mistrovské 
zkoušky absolvoval dvouletou průmyslovou školu a  pak byl 
dva roky na  vojně. V  roce 1926 odešel za  prací do  Prahy, kde 
se seznámil se svojí budoucí ženou Toničkou. Vzali se v  roce 
1929.  Po  čase si pořídili malý domek v  Praze 9 v  Kyjích. Měli 
jednoho syna, který žije na Moravě. Bratr Václav byl v roce 1937 
postižen obrnou po  celé levé straně a  musel proto mít téměř  
40 let posluhu. Zemřel v březnu 1976.
 
Kateřina Vitková šla po  skončení školy jako většina děvčat 
sloužit k  sedlákům až do  roku 1927, kdy se provdala za  Jana 
Majera, tesaře v  Kalištích čp. 29. Narodila se jim dvě děvčata 
a jeden syn, všichni jsou ženatí a mají děti.
František Vitek po  dokončení školy se vyučil tesařem. Oženil 
se (rok nevím) s  Alžbětou Pavlíčkovou, narozenou 29. 4. 1908.  
Postavili si v Holubově domek.  Měli spolu šest dětí, z nichž dvě 
zemřely.  Ostatní jsou ženatí a mají děti.

Kristýna Vitková po  skončení školy šla sloužit až do  sňatku 
s Janem Stropkem z Chlumu, který zemřel v roce 1970.  Měli dvě 
děti.

Terezie  Vitková zůstala svobodná, bydlí v Krásetíně v bytě otce 
podle postupní smlouvy. Pracovala stále doma s  rodiči a  pak 
v JZD, dnes už pobírá důchod.
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Kamarád kasař
V lednu 1972 jsem byl v budějovických Žižkových kasárnách 
na  vojenském cvičení, naštěstí už posledním. Venku byla 
zima, a tak jsme toho moc nenacvičili. Ale parta byla výborná 
a  jeden z  nejlepších kluků, nějaký Venca z  České Lípy, s  tím 
jsem si dobře rozuměl. Jednou večer jsme spolu vyrazili ještě 
s mojí manželkou a sestrou do nově otevřené plovárny.

Po  několika letech koukám doma na  televizní obrazovku 
a koho to tam nevidím – Vencu a hned ze všech stran. V pořadu 
„Federální kriminální ústředna pátrá a informuje“ major Jirsák, 
který později skončil v  base pro nějaké podvody, tam hledá 
uprchlého trestance Václava S., nebezpečného kasaře.

Za  pár dní mě vyhledali policajti, neboť Venca měl ve  svém 
zápisníku moji adresu a žádali mě o podání informace, kdyby 
se u mě objevil.

Nestalo se tak, ale já moc často přemýšlel o  tom, co bych 
tenkrát udělal, kdyby mě kamarád vyhledal.

Útěk v přímém přenosu
Stalo se to někdy v  osmdesátých letech minulého století. 
Každodenní cesta autobusem z  práce začala jako obvykle, 
seděl jsem na pravé straně. Před první zastávkou u KNV jsme 
však zpozorovali neobvyklý ruch. Několik mužů, někteří 
i v uniformách, vyběhli z budovy soudu a nejistě se rozhlíželi 
do  všech stran. To už se autobus rozjel ze zastávky a  nám 
pomalu docházelo, že jim asi někdo ze soudní budovy utekl. 
U zahrady Hardtmuthovy vily někteří cestující viděli pohozené 
tepláky za plotem, všichni už jsme byli v tranzu a připadali si 
na stopě zločinu, který sledujeme filmovou kamerou. Zahnuli 
jsme do Mánesovky a po chvíli se ozvaly hlasy, že vlevo ulicí 
Boženy Němcové směrem k  nemocnici vidí někoho běžet. 
Kdybychom nechvátali domů a vydali se za ním, určitě bychom 
ho měli. Předchozí větu samozřejmě neberte vážně!

Později jsme se dověděli, že se útěk opravdu uskutečnil 
a pachatel byl dopaden po několika dnech na druhém konci 
republiky. Doufám, že to nebyl Venca z prvního článku.

František Sarauer

Městys Křemže

Rok 2017 v našich plánech
Zvědové jara (tuto krásnou formulku jsem si vypůjčil z knihy 
našeho prvorepublikového spisovatele Jana Vrby z knihy 
Myslivcův rok), už mocně pracují na porážce zimy, a protože 
budou jistě úspěšní, i my nečekáme a připravujeme se 
na vše, co jsme si letos naplánovali. Myslím tím různé akce, 
které by měly opět o kousíček posunout život v naší obci 
k lepšímu a hezčímu.

Zmíním se pouze o těch z mého pohledu nejvýznamnějších.

Především bychom chtěli sérii úspěšných akcí na zateplení 
a rekonstrukcích obecních objektů, což byly v minulých 
letech Základní škola a Mateřská škola v Křemži a Chlumu, 
Dům služeb a Dům s pečovatelskou službou, uzavřít 
zateplením a novou fasádou Kulturního domu ve Chmelné. 
Žádost o dotaci byla jako uvedených případech podána 
a akce bude realizována i v případě, že nám vyhověno 
nebude.

Další potřebnou a dlouho očekávanou akcí je nový chodník 
do Pasíček, který je již projektově připraven a jen čeká 
na dobré počasí.

Pokračovat chceme v celkové revitalizaci náměstí v Křemži 
(prostor parku), který není hezkou vizitkou ani místem, kde 
by chtěl člověk trávit příjemně volné chvíle, a kterou jsme 
loni zahájili nezbytnou rekonstrukcí opěrné zdi a zábradlí. 
Pokud bude většinová shoda v zastupitelstvu, proběhne 
i rekonstrukce fotbalového hřiště, které je rovněž 
v nevyhovujícím stavu.

Pro naše nejmenší bychom chtěli vybudovat 2 nová dětská 
hřiště, a to v ulici Spojovací u paneláků na nevyužívané části 
zahrady Domu s pečovatelskou službou a ve Stupné.

Jako každý rok plánujeme pokračování v opravách 
komunikací, jak lokálních, tak komplexních jako třeba 
komunikace na Vyšovce v Chlumu. Pozornost by si jistě 
zasloužily i další komunikace v Mříči, zde nám ovšem 
problémy činí historicky vzniklé komplikované vlastnické 
vztahy.

Rovněž část veřejného osvětlení pamatuje dinosaury, 
a proto by mělo dojít zejména na výměnu části nejstarších 
osvětlovacích stožárů.

Životně důležitý, i když neviditelný, je náš vodohospodářský 
majetek. V tomto případě je připraveno prodloužení 
vodovodního a kanalizačního řadu na Kravský kopec, 
rekonstrukce čerpací stanice u Čížkova mlýna, či posilovací 
čerpací stanice pro zásobování obyvatel Vinné.

Pokračovat budeme i ve výměně autobusových čekáren, 
tentokrát přijde na řadu Chlum u hospody, Loučej - Doubrava 
a Mříč u vlakového nádraží.

V odpadovém hospodářství máme objednány 2 nové 
kontejnery na rozšíření míst pro sběr biologického 
odpadu a realizace, jak doufám, se dočká i sběrné místo 
na separované odpady v ul. Nový Doubek.

Jak jsem již uvedl, jedná se z mého pohledu jen o ty 
nejdůležitější akce, těch drobnějších bude celá řada a život 
nám jistě přinese ještě mnoho dalších výzev, které si dnes 
nedokážeme ani ve snu představit.

S úctou Ing. Josef Troup, starosta
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Vážení čtenáři, v minulosti jsem se 
na stránkách Křemežska zamýšlel 
nad jedním nešvarem, který - jak vím 
od kolegů starostů - není jen nešvarem 
naší obce.

Nazval jsem ho „křemežským 
koloritem“ a týkal se různých drbů, 
„zaručených zpráv“ a pomluv, které 
s realitou nemají nic společného.

Jako úsměvné příklady jsem uvedl pár 
takových, které se týkaly konkrétně 
jen mé osoby. A pozorný čtenář si 
jistě vzpomíná, že jsem s pomyslně 
vztyčeným ukazovákem psal i to, že 
kromě těchto úsměvných příhod jsou 
i ty, které jsou z kategorie, které mohou 
ublížit.

A právě o jedné z nich se chci zmínit.

Při přátelském posezení s mými 
dobrými sousedy se mě můj soused, 
zeptal, jak je to s oněmi 5 miliony 
na rekonstrukci fotbalového hřiště. 
Jen pro Vaší informaci, o co se jedná: 

v loňském roce se na mě obrátil zástupce 
fotbalového klubu Křemže s prosbou 
o podporu rekonstrukce fotbalového 
hřiště, které je v dezolátním stavu, 
o čemž jsem se s ním osobně 
přesvědčil. Důvodem je také aktuálně 
velký zájem a účast mladších hráčů, 
dětí a žáků. Právě s ohledem na ně 
a na ty, kteří se jim věnují, jsem přislíbil 
svoji podporu. Následně jsem požádal, 
aby byly vyspecifikovány práce, které je 
nezbytné udělat, a poté bylo provedeno 
výběrové řízení s jediným kritériem pro 
stanovené práce, a to cena. Přiznám, že 
všem zastupitelům se asi zatočila hlava 
nad nabídkami s nákladem 5 milionů. 
Nicméně tato částka byla zahrnuta 
do návrhu rozpočtu (nyní je převedena 
do rozpočtové rezervy až do vyjasnění 
otázek řady zastupitelů k vlastní stavbě 
a následnému provozu, jak jsem uvedl 
ve zprávě o činnosti RM a ZM).

Jaké bylo moje překvapení, když jsem 
se od souseda dozvěděl, že od rodičů 
jednoho z malých křemežských 
fotbalistů získal informaci, že 

rekonstrukce hřiště nebude, protože  
5 milionů, které byly a najednou 
nejsou, prostě zmizely - já jsem si 
paranoidně hned vztáhnul na sebe, že 
jsem je nejspíš ukradnul.

Nevím, jak se takovým zlým drbům 
bránit, proto jsem se rozhodl alespoň 
pro tuto informaci. Zkrátka 5 milionů, 
pokud se zastupitelstvo rozhodne 
použít je na hřiště, nikde nezmizelo 
a jsou součástí mnohem větší finanční 
rezervy, kterou každý rok tvoříme 
pro jistotu nenadálých výdajů či 
větších investičních záměrů, abychom 
nemuseli sahat např. k úvěrům.

Nevím, kdo má zájem a radost z toho, 
podobné zprávy šířit, ale pokud bude 
tyto řádky číst, doufám, že si uvědomí, 
že takové podobné drby mohou 
opravdu ublížit. A tato nepravda 
jistě v očích mnoha, kteří neznají 
podrobnosti, jistě ublížila.

S úctou a přáním optimistických jarních 
dnů plných příjemných zpráv.

Ing. Josef Troup, starosta

Z „křemežského koloritu“ podruhé

V sobotu 18. ledna jsem se dozvěděl smutnou a krutou zprávu, že 
na věčnost odešel člověk, který byl mým dlouholetým kamarádem, 
dlouholetý starosta naší sousední obce Holubov, Jarda Franěk.

Věděl jsem o letech jeho zápasu se zákeřnou nemocí. Kolikrát jsem si 
představoval, jak bych sám dokázal žít s neustálým vědomím něčeho 
ve  mně, co stále usiluje o  můj život, a  tak jsem obdivoval Jardův 
nadhled, pokoru a stálý elán pro jeho práci a rodinu.

Jarda byl jeden z  mála, který mi pomohl v  začátcích starostování 
svými zkušenostmi, a  naše vzájemné si svěřování radostí i  starostí 
z práce bylo balzámem na duši a silou do dalších dnů.
Svět se mění každým okamžikem, vím, že jde dál bez ohledu na to, 
jestli tady jsme nebo nejsme, že každý upadneme v zapomnění, ale 

OZNÁMENÍ
Nastoupil nový vedoucí služeb, 

pan Pavel Rubenvolf.
M o b i l n í  t e l e f o n  z ů s t á v á  s t e j n ý

607 292 025

Český zahrádkářský svaz ZO Křemže 
srdečně zve na přednášku s promítáním

Pěstování zeleniny a zelené hnojení

pátek 31. března v 16:30 
v sálu radnice. 

Přednášející – Ing. Ivan Dvořák.

pro mě Jarda Franěk, člověk nesmírně pracovitý, skromný a empatický, 
zůstane v mých vzpomínkách navždy.

A věřím, že i v myslích a srdcích občanů Holubova, Třísova a Krásetína 
i našich, pro které toho jako starosta i člověk tolik vykonal.

Bylo mi ctí být jeho přítelem. 
Čest jeho památce.

Ing. Josef Troup, starosta

Vzpomínka na dobrého člověka
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Březen na zahradě
Chvojí, vrstva listí či jiná ochrana rostlin před mrazem už splnila 
svou úlohu a měli bychom ji odstranit. Rané jarní cibuloviny 
a  rané trvalky se po  oteplení snaží rychle prorůst za  světlem 
a  vytvářejí pod ochranou slabé žluté výhonky s  nedostatkem 
chlorofylu. Záhon očistíme v  závislosti na  počasí, sledujeme 
probouzení rostlin, a  když se začnou nad povrchem půdy 
objevovat první nové výhonky, ochranu opatrně odstraníme. 
Podobně postupujeme i u trvalých okrasných trav. Stará stébla, 
která v zimě rostlinu chránila, odstraníme těsně u země dřív, než 
mezi nimi vyrostou nová. Pokud se opozdíme, musíme řezat výš, 
abychom mladé výhonky nepoškodili.

Jak a  kde přezimují mšice škodící na  ovocných stromech? 
Všechny druhy mšic přezimují ve  stádiu vajíček nakladených 
do menších skupin na kůře ovocných dřevin, obyčejně v úžlabí 
pupenů. Na  jaře se z  nich vylíhnou larvy, které hned začnou 
sát šťávu z rašících listů. Dospělé samičky již nekladou vajíčka, 
ale rodí živé larvy. V  jarním období se na  ovocných stromech 
vyvine několik generací mšic. V  poslední generaci se objeví 
křídlatí jedinci, kteří přeletují na  letní hostitelské rostliny. 
Zde se celé léto rozmnožují a škodí na nich, ale na podzim se 
vracejí zpět na zimní hostitele. Tady se páří a samičky nakladou 
vajíčka, která přezimují. Některé druhy mšic ale hostitelské 
rostliny nemají a  koncem jara pouze přeletují na  jiné jedince 
stejného druhu. Jako jarní postřik proti přezimujícím škůdcům 
lze použít přípravky Rock Effect a  Stop v  koncentraci 3 %. 
Dobře působí proti škůdcům i v letním období – přípravky mají 
nulovou ochrannou lhůtu a zvyšují obranyschopnost angreštu 
a  černého rybízu proti hnědému padlí (americkému padlí). 
Pomocný přípravek na ochranu rostlin Neudo-Vital potlačuje rez 
hrušňovou, kadeřavost broskvoní, moniliovou hnilobu a celkově 
zvyšuje odolnost ovocných stromů. Proti rzí hrušňové lze dále 
doporučit přípravky Dithane a Delan – před květem jedenkrát 
a  po  odkvětu dvakrát asi ve  čtrnáctidenních intervalech. 
V období srpna a září je možno provést i ochranu jalovců, které 
přenášejí rez hrušňovou. 

Při výsevu mrkve dbáme především na volbu pozemku, odrůdy 
a  hustotu výsevu. Rozhodně nesejeme příliš hustě, nesklidili 
bychom kvalitní kořeny, ale niťovité, pokroucené a poškozené 
škůdci. Meziřádková vzdálenost by měla být 25 až 30 cm, 
abychom mohli mrkev pohodlně okopávat. Semena mrkve 
jsou poměrně malá, 1 g obsahuje 800 až 900 semen. Na každý 
čtvereční metr by mělo přijít jen asi 0,5 g osiva. Při setí se vyplatí 
promíchat osivo mrkve s  dvojnásobným množstvím suchého 
jemného písku, tak se dá dodržet správný výsev. Hloubka výsevu 
má být asi 0,5 cm a  řádky je třeba po  zahrnutí přimáčknout. 
Pokud zjistíme, že je výsev po  vzejití příliš hustý, vyjednotíme 
rostlinky na  vzdálenost minimálně 5 cm od  sebe. Pro lepší 
klíčivost semen je vhodné přikrýt záhon po  výsevu igelitovou 
plachtou. U jarního výsevu je vhodné plachtu ponechat přibližně 
dva týdny. Totéž opatření platí u  všech výsevů s  obtížnějším 
klíčením. Vyséváme-li v období, kdy je vyšší teplota ponecháme 
plachtu pouze asi čtyři dny. Vždy dbáme, aby vyseté záhony 
netrpěly suchem. 

Kdo chce mít na zahradě kvalitní trávník, záhy pozná, že péče 

o něj je stejně náročná, ne-li náročnější, než pěstovat zeleninu 
či květiny. Velice častým problémem bývá tvorba mechu, což 
podporuje celá řada faktorů. Nejčastěji je to nedostatečná výživa, 
zastíněné nebo vlhké stanoviště, kyselá půda a nesprávné sečení. 
Ano, je to tak, příliš nízké strniště nebo dokonce skalpování drnu 
sekačkou má za následek zvýšenou tvorbu mechu. Teplé a vlhké 
zimy vytváří pro vznik mechu přímo ideální podmínky. Bude 
proto nutné pustit se do  boje s  mechem s  plným nasazením. 
Než ale přistoupíme k  hnojení, provzdušňování a  sečení, 
vyplatí se nejprve zbavit trávník mechu mechanicky. Na malém 
pozemku vystačíme s  železnými hráběmi, ale na  pozemku 
o  rozloze několika arů je ruční vyhrabování nadlidský výkon. 
Na  takové ploše se vyplatí použít vyčesávač, který je dodáván 
jako příslušenství rotačního kypřiče půdy. Ocelové pruty snadno 
a rychle vyčešou veškerý mech.

Dokončujeme základní řez jabloní a  hrušní. Větší rány 
ošetříme proti chorobám buď stromovým balzámem, latexem, 
štěpařským voskem nebo Kambilanem. Vyvážeme a  ohýbáme 
větve u ovocných stěn a štíhlých vřeten. Na jednoleté výhony lze 
využít různá těžítka nebo drátěná ohýbadla. Do  konce března 
roubujeme a přeroubováváme všechny peckoviny, v některých 
případech i  jádroviny. Podmínkou pro úspěšné roubování jsou 
nenarašené rouby. Volíme obyčejnou nebo anglickou kopulaci, 
sedélkování, popřípadě kozí nožku.

Brusinky vysazujeme do  substrátu s  obsahem rašeliny, 
písku a  pilin, nejvhodnější jsou borové. Půda musí být lehká 
a  propustná. Porosty nepřihnojujeme, v  případě přihnojování 
je nebezpečí odumírání rostlin. Se závlahou též velmi opatrně. 
Zaléváme pouze po delším období sucha, a to pouze mírně. Při 
výskytu vysokých teplot je vhodné porost brusinek přikrýt bílou 
netkanou textilií. 

Ošetříme stromy s mrazovými trhlinami a deskami nebo kmeny 
poškozené hlodavci. Vykopeme staré nemocné, mrazem značně 
poškozené nebo usychající stromy a keře. Na místo po likvidaci 
dřevin nesázíme stejný nebo příbuzný druh, raději necháme 
půdu zregenerovat a  důkladně prohnojíme kompostem, 
případně zapravíme zelené hnojení. Vysazujeme některé 
ovocné dřeviny, s broskvoněmi však nespěcháme, ty by měly být 
v době výsadby mírně narašené. Úspěšná je i výsadba meruněk 
i maliníku. Ihned po výsadbě je nutný řez korunky a důkladná 
zálivka, eventuálně připevnění stromku ke kůlu.

Pokračujeme ve  hnojení výsadeb a  vápníme půdu, pokud 
vykazuje kyselou reakci. 
U  velkoplodých borůvek nebo 
zahradních brusinek může 
být vápnění škodlivé, stejně 
jako zálivka vodou s  vyšším 
obsahem vápenatých solí.
    
    
  P. Kumšta
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ŽIVOTNÍ juBILEA NAVŽDy jSME SE ROZLOuČILI: 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

ÚNOR LEDEN

ÚNOR

BřEZEN

MOŠOVSKÁ Drahoslava
Křemže – 75 let

  
SÝKORA jaroslav
Křemže – 75 let

  
MATOuŠEK Václav

Chlum – 75 let
  

HANIGEROVÁ Božena
Křemže – 75 let

KuČEROVÁ Růžena
Křemže – 80 let

VOSÁTKA Vladimír
Mříč – 85 let

     
uRBAN jan

Křemže – 91 let
     

řÍHOVÁ Vlasta
Křemže – 92 let

MRÁZKOVÁ Ludmila
Křemže –75 let

     
KRIGAR Pavel

Křemže – 80 let
     

VOjČ jaroslav
Mříč – 92 let

CIBuLKOVÁ Marie
Chlum – 77 let

  
MATĚjČEK Václav
Křemže – 76 let

  
PODHRADSKÝ Václav

Loučej – 90 let
  

STRNAD František
Chmelná – 68 let

  
ŠTINDL Václav

Křemže – 87 let

jAKEŠ Stanislav
Křemže – 82 let

  
PLESKÁČEK Miroslav

Křemže – 85 let

ČASy SVOZu:
Chlum – u statku 08:00 – 08:40 h
Loučej – náves 08:45 – 09:00 h
Lhotka – náves 09:05 – 09:20 h
Chlumeček – u váhy 09:30 – 10:00 h
Stupná – náves 10:05 – 10:20 h
Chmelná – náves 10:25 – 10:40 h
Bohouškovice – náves 10:45 – 11:00 h
Mříč – náves (u májky)  11:05 – 11:30 h
Křemže – dvůr služeb 12:00 – 15:00 h

sVoZ ODPADu
Dne 8. dubna 2017 (sobota) bude uskutečněn 

SVOZ VELKOOBjEMOVÉHO ODPADu:
Svážet se bude:
Koberce, nábytek, matrace, pračky, sporáky, kovový odpad, 
nebezpečný odpad (lednice, televizory, elektrospotřebiče,  
el. kabely, pneumatiky, baterie, obaly od olejů a barev).

Odpad budou občané osobně předávat pracovníkům Služeb města 
Č. Krumlov, firmy EKO-F (nebezpečný odpad)  a pracovníkům Služeb 
městyse Křemže.
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Knihovna Křemže

Březen – měsíc čtenářů
    Knihovna městyse Křemže

pořádá        
20. - 23. BřEZNA 2017

vždy ve výpůjčních hodinách knihovny
pondělí a čtvrtek 9:00 – 11:00     12:00 – 18:00
středa             14:00 – 18:00

Dny otevřených dveří
  Rozdávání vyřazených knih a 

časopisů

Vědomostní soutěž pro děti

Besedy pro žáky 
ZŠ a MŠ Křemže 

Den s audioknihou
čtvrtek 23. března 2017 - 9.00 - 11.00   

12.00 – 18.00

Kurzy trénování paměti pro seniory
středa 29. března 2017 - 13.00 hodin
pátek 31. března 2017- 10.00 hodin
středa 5. dubna 2017 – 13.00 hodin

Srdečně Vás zveme na podvečerní 
povídání s následnou

besedou na téma

IRISDIAGNOSTIKA
aneb zjištění příčin zdravotních 

problémů
z oční duhovky

5. dubna 2017 od 18:00 – 19:00 hodin
v Knihovně Městyse Křemže

To, co je zaznamenáno v očích, odráží celkový stav těla. 
Oční duhovka je aktuální mapou. Oko je důmyslně 
propojeno s každým místem a tkání v našem těle pomocí 
nervového systému. Změny se zaznamenávají v průběhu 
života do našich čidel, pak odráží celkový fyzický i duševní 
stav. Pomocí znaků v očích lze odhalit genetické slabosti, 
přechodné aktuální změny i chronické stavy. Zdravotní 
problémy je možné na duhovce lidského oka rozeznat 
ještě před jejich propuknutím. Cílem irisdiagnostiky není 
jen hledat nemoci, nýbrž jejich hlavní příčiny.
 

KONTAKT: NATuR APATyKA, 
ul. Karla IV. 401/7, České Budějovice
p. Bělohlavová jana – irisdiagnostik 

tel. 724 188 246

KNIHOVNA MĚSTySE KřEMŽE
    POřÁDÁ

VÝTVARNÝ PODVEČER
 S PANÍ ĎAĎOVSKOu NA TÉMA   

VELIKONOČNÍ VAjÍČKA – KRAjKOVÝ VZOR
VE STřEDu 22. BřEZNA 2017 V 17.00 HODIN 

Cena materiálu 50,- Kč.
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KNIHOVNA MĚSTySE KřEMŽE

POřÁDÁ
29. března 2017 v 18:00 hodin

VELIKONOČNÍ ARANŽMÁ
uKÁZKy PřEDVEDE VERONIKA BARTOŠOVÁ KNIHOVNA MĚSTySE KřEMŽE

POřÁDÁ
3. a 6. DuBNA 2017     13:00 – 18:00 hodin

VELIKONOČNÍ DÍLNu PRO DĚTI

PřIjĎTE  SI  NAMALOVAT  VAjÍČKO

SLuNÍČKA Z KORÁLKŮ
Dne 22. února 2017 pořádala 
Knihovna městyse Křemže výtvarný 
podvečer na  téma Sluníčka 
z  korálků, a  to pod vedením paní 
Jaroslavy Ďaďovské. 
Paní Ďaďovská s  sebou přinesla 
na  ukázku již vyrobené sluníčko 
a  materiál potřebný k  jeho výrobě.    
Každý návštěvník si vybral korálky 
a  dostal drátek, na  který pak korálky 
navlékal. Na  drátek se navléknou 
korálky, stočí se dokolečka, a  tím 
se vytvoří střed sluníčka. Poté se 
navlékají dlouhé tyčinky, které vytvoří 
sluneční paprsky. 
Fotografie z  této akce naleznete 
na  webových stránkách knihovny – 
www.knihovnakremze.estranky.cz

     Miroslava Průchová, knihovnice



strana 13

KŘEMEŽSKO 2017

Zprávičky ze ZŠ a MŠ Křemže
Základní  škola  a Mateřská  škola  Křemže, 

      Školní 182, 382 03  Křemže
      Tel.: 380 742 170,  fax: 380 741 208,  e-mail: zsmskremze@seznam.cz

V souladu se zákonem 561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním, 
vyšším odborném a jiném vzdělávání ve znění novely č.82-2015SB.

v y h l a š u j i

zápis do 1. třídy ZŠ
pro školní rok 2017/18

na pátek 7. 4. 2017 v době od 14,00 do 18,00 hodin
v budově základní školy. Vzhledem k počtu předškoláků je zápis pouze jeden 
den, a proto se v mateřských školách mohou rodiče zapsat do připraveného 

pořadníku, aby zbytečně nečekali. Pro ty, kdo ze závažného důvodu 
nemohou,  je stanoven po předchozí domluvě termín pátek 21. 4. 2017. 

Podle výše uvedeného ustanovení se zápis týká všech dětí narozených v období 
od 1. 9. 2010 do 31. 8. 2011 a dětí, kterým byl v  loňském roce povolen odklad 
povinné školní docházky o jeden rok.

K zápisu přineste:  
rodný list dítěte 
zápisový list (k vyzvednutí v MŠ a ZŠ)
rozhodnutí o odkladu z předchozího roku

K doložení trvalého bydliště předložte u zápisu občanský průkaz rodiče.
Těšíme se na Vás!

 Mgr. Jiří Thám   
          ředitel ZŠ a MŠ Křemže

Zlatý Ámos 2017
Když naše kamarádka Anička přišla do 
třídy s  nápadem, že přihlásíme paní 
učitelku Helenu Opelkovou do „Zlatého 
Ámose“, všichni souhlasili. 

Připravili jsme si scénku a ve středu  
1. 2. 2017 jsme jeli do Prahy na Zlatého 
Ámose. Když jsme přijeli do hlavního 
města, prohlídli jsme si Senát ČR. Byla to 
velká a velmi hezká budova. 

Pak jsme čekali, až půjdeme na řadu. 
Předvedli jsme naši scénku a čekali na 
výsledky. Nakonec jsme nebyli mezi 
prvními třemi vítěznými týmy.  

Když vyhlášení skončilo, šli jsme se projít 
po staré Praze a nakonec jsme zašli s paní 
učitelkou a panem ředitelem do KFC.
  

Kačka Fáčková, Markéta Blažková 
a Matěj Thám – třída 5.A

Základní  škola a Mateřská škola Křemže, 
Školní 182, 382 03  Křemže

Tel.: 380 742 170, tel. i fax: 380 741 208, e-mail:zsmskremze@seznam.cz

Nabízíme použité školní lavice a židle  
v ceně 20 Kč za lavici a deset Kč za židli. 

Kontakt: p. školník Jan Bíca, tel: 602 646 911
     Jiří Thám, ředitel ZŠ a MŠ Křemže
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Ve  čtvrtek 16. 2. 2017 se žáci třetího až 
devátého ročníku se svými vyučujícími 
postupně v  pěti vyučovacích hodinách 
zúčastnili vystoupení brněnské skupiny  
ÚDiF – úžasného divadla fyziky. Fyzikální 
pokusy, historii různých objevů, ale 
i  vysvětlení přírodních zákonitostí 
vysvětlovali a  ukazovali žákům dva 
členové brněnského uskupení. 

Mladší žáci zhlédli program s  názvem 
Oheň, země, voda, vzduch. Během 
pětačtyřiceti minut měli možnost 
seznámit se s  principem ohňového 
tornáda a  raketového motoru. Se svými 
průvodci se žáci přenesli do  18. století, 
do  doby bratří Montgolfierových s  jejich 
prvním horkovzdušným balónem. Pro 
leckteré děti bylo překvapením, že 
posádkou tohoto balónu byly kachna, 
kohout a  ovce. Děti nadšeně přijaly 
nabídku mít ve  své obci první fontánu, 
a proto byly i velmi ochotnými pomocníky 
při jejím zhotovování. I  nejmladší žáci 
mile překvapili svými znalostmi z  oblasti 
prvouky, přírodovědy, ale hlavně 
všeobecným rozhledem o  přírodních 
zákonitostech a jejich vysvětleních. 

Pro starší žáky, kteří již mají zkušenosti 
a  znalosti z  některých oblastí fyziky, byly 
základní pokusy programu Oheň, země, 
voda, vzduch obohaceny o  vysvětlení 
Newtonových zákonů, zákony 
v kapalinách i zákonitosti aerodynamiky. 

Žáci osmého a  devátého ročníku měli 
na  programu Příběh žárovky. I  tato 
varianta byla velmi zajímavým doplněním 
učiva fyziky. Žáci sami na sobě vyzkoušeli, 
zda mohou být rovnocennou náhradou 

ÚDif vyvolalo údiv nejen v očích žáků
za  baterii – základní zdroj elektrického 
napětí. Některá srovnání a  výpočty žáky 
velmi zaujaly i překvapily. Získali například 
představu o  tom, že zapojení všech 
občanů naší republiky (jako zdrojů napětí) 
do elektrického obvodu by vystačilo pouze 
pro provoz dvaceti žárovek používaných 
v  lustrech našich domácností. Také 
přenesení do  18. stol. na  francouzský 
královský dvůr Ludvíka XVI. a  zhlédnutí 
pokusu vzniku elektrického oblouku 
s grafitem vzbudilo v očích dětí údiv. Údiv 
stejný, jako před více než dvěma sty lety 
v očích veřejnosti, která se, za přítomnosti 
samotného krále, účastnila pokusu zapálit 
diamant. Tento pokus prováděl David 
Humphreys. 

Po  celý den jsem o  přestávkách slyšela 
hloučky dětí, které i  po  skončení 
programu živě diskutovaly o zhlédnutých 
pokusech. Myslím, že komentář dětí 
slovy „To bylo hustý“, můžeme považovat 
za  slova uznání pro vydařenou akci. 
Velmi mě také potěšilo chování, znalosti 
a  reakce nejstarších žáků. Zatímco běžně 
je zvonění na  konci poslední vyučovací 
hodiny vyzývá k  rychlému odchodu 
na oběd, dnes s nadšením přijali nabídku 
protagonistů programu na  přídavek 
v  podobě dalšího pokusu. I  to považuji 
za důkaz spokojenosti s programem. 

Zároveň bych touto cestou chtěla jménem 
všech žáků poděkovat vedení společnosti 
AGRIO MZS s. r. o., které žákům poskytlo 
nemalý finanční příspěvek a  podpořilo 
tak plán uskutečnění tohoto nevšedního 
zážitku. 

  Mgr. Jitka Petrová

Žáci si ověřili své znalosti 
v anglickém jazyce
V týdnu od 6. do 10. února na naši školu zavítali dva američtí 
učitelé anglického jazyka. Žáci 5. – 9. tříd měli jedinečnou 
možnost ověřit si své znalosti a schopnosti porozumění cizímu 
jazyku. Američtí kolegové se snažili prostřednictvím zábavných 
metod a aktivit přiblížit žákům anglický jazyk nenásilnou formou. 

Žáci také měli příležitost porovnat americké vyučovací metody 
s českými. Na konci týdne obdrželi závěrečný certifikát. Všichni se 
s velkou radostí přesvědčili, že domluvit se s cizincem je opravdu 
možné a že učit se anglicky má smysl. 
      
           Mgr. Olga Šteflová
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Maškary 11. února 2017 v Chlumu
Letošní maškarní průvod byl za  mírně mrazivého počasí, kdy 
dobrovolní hasiči v  Chlumu společně s  rodinnými příslušníky, 
kamarády a  známými v  duchu dlouhodobé tradice obešli 
jednotlivé domy po  celém Chlumu. Protože nám v  Chlumu 
domky rychle přibývají, prodlužuje se nám také čas potřebný 
k  tomu, abychom je navštívili. Zvolili jsme taktiku nenavštívit 
některou z nových částí. Tu vynechanou část navštívíme příští 
rok a vynecháme jinou.

Díky znalostem a  hudebnímu umění kapelníka Honzy Čížka 
a přes drobné úrazy se nám podařilo úspěšně navštívit téměř 
všechny rodiny v Chlumu. Na začátku průvodu před hospodou 
U  Bednářů jsem napočítal 34 maškar, ale v  průběhu průvodu 
se k  nám přidaly ještě další masky společně s  těmi menšími 
a nejmenšími maskami. 

Tímto děkuji Honzovi Pekařovi za filmování maškar a umístění 
videa na  oblíbené internetové stránky YOU TUBE SDH 
Chlum u  Křemže, děkuji dalším fotografům za  krásné fotky, 
muzikantům, všem, kdo chodili jako maškary a také Vám všem 
Chlumákům za  finanční příspěvek a  těším se na  další ročníky 
maškar v Chlumu.

Starosta dobrovolných hasičů v Chlumu Václav Bürger

CHLuM
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Klub pro maminky s dětmi je otevřen 
každé úterý od 9:00 do 11:00 a každý čtvrtek od 9.00 do 11:30. 

Přijďte si pohrát, zacvičit s písničkou, malovat a tvořit.
Vstupné: 30,-Kč dospělý, děti zdarma.

První návštěva zdarma!

Hernička pro nejmenší
každé úterý

Hernička pro nejmenší bude v MC Křemílek otevřena každé úterý dopoledne od 9:00 do 11:00. 
Herna je vhodná pro rodiče s nejmenšími dětmi. Přijďte si pohrát! Vstupné 30,- Kč za rodinu

Výtvarný program klubu
2. 3. 2017 čtvrtek

Kytička pro maminku – v březnu slaví všechny ženy svůj svátek, proto 
maminkám pro radost vyrobíme krásnou kytičku z krepového papíru.

16. 3. 2017 čtvrtek
Beruškové pexeso – kolik teček má beruška na kabátku? A které dvě berušky jsou 

stejné? Vyrobíme si beruškové pexeso a společně si ho zahrajeme.
23. 3. 2017 čtvrtek

Jarní kvítí – jaké kytičky na jeře kvetou první? Na velkou čtvrtku namalujeme 
štětcem a barvami spoustu malých kvítků, použijeme i razítka.

30. 3. 2017 čtvrtek
Žlutá kuřátka – vyzkoušíme jedlou modelínu, a pokud všechnu 

nesníme, tak si vymodelujeme žlutá kuřátka.

Akce klubu
18. 3. 2017 sobota

Dětská jarní burza - přijďte v sobotu od 8:30 do 11:30 na burzu do MC 
Křemílek. Na burze můžete prodat i koupit dětské oblečení a obuv, kočárky, 
autosedačky, sportovní potřeby a hračky. Pro prodávající - prodejní místo si 

předem rezervujte na tel: 607686605 nebo na mc.kremilek@centrum.cz

Výtvarná dílna
23. 3. 2017 čtvrtek

Kohoutek nebo slepička – vyrobíme si krásnou dekoraci na velikonoční stůl, budeme 
pracovat s různými materiály -  kartonem, barvami, knoflíky a korálky. Příspěvek na materiál 
50,- Kč. Dílna je vhodná pro děti od pěti let, mladší děti mohou přijít s rodiči, na dílnu je nutné se 

předem přihlásit. Přihlášky  
a informace na 603 586 747. Dílna bude probíhat od 15:30 do 17:30 v MC Křemílek.

MC Křemílek - program na BŘEZEN
Náměstí 7, Křemže, Bc. Alena Nováková 603 586 747

mc.kremilek@centrum.cz       www.kremilek-kremze.cz
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POCTIVÉ ŘEMESLO BEZ KOMPROMISŮ
Budějovická  129,   Křemže,  382 03

Kontakt: 

tel.: 607 851 752
e-mail: pa.vokal@email.cz

   www.kovarstvivokalweb.cz

Provádíme práce:

Kovářské  -   opravy hospodářského nářadí, výroba ozdobných 
vrat, mříží, zábradlí, kovaného nábytku, různých 
kovaných prvků a doplňků dle přání ……. .

Zámečnické –   výroba rámů a zámečnických konstrukcí dle 
přání, vrata klasická i pojezdová na míru, apod. 
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badminton

GP D U 13
Naši nejmladší tentokrát měřili síly se sobě rovnými co do věku 
a  často i  výkonnosti. V  Č. Budějovicích se hrál turnaj GP D 
kategorie U  13. Úplně jsme neoslnili, ale za  úplné „nazdárky“ 
jsme taky nebyli. Sehráli jsme řadu pěkných zápasů, někdy 
i vítězných, někdy nám o fous unikalo lepší umístění. 

Mezi chlapci nás reprezentovali ještě málo zkušení J. Fošum 
a  M. Pavliš. Po  půl roce tréningu jsme nečekali žádné zázraky. 
Ve dvouhrách se líp dařilo J. Fošumovi, který i vyhrál – v zápase 
o umístění. Skončil devátý. Své si uhrál i M. Pavliš, který skončil 
na  třinácté příčce. I  v  mixu je na  tom líp Fošum, který spolu  
s A. Hálovou obsadil devátou příčku, sourozenci Pavlišovi skončili 
sedmnáctí. Ve  čtyřhře Fošum s  Pavlišem statečně vzdorovali 
pozdějším vítězům - skončili pátí.

Děvčata mají přece jen víc zkušeností a ve dvouhrách své první 
zápasy vyhrála. Nejdál se „pavoukem“ prodrala A. Hálová, která 
skončila na konečném třetím místě a získala tak pro naše barvy 
jediné medailové umístění. K. Pavlišová skončila sedmá, když 
v  zápase o  páté místo podlehla víc než soupeřce atmosféře 
turnaje. Z. Čerklová brala body za deváté místo. Ve čtyřhře dívek 
opět náš pár Hálová, Čerklová narazil v prvním kole na pozdější 
vítězky. Podlehy ve třech vyrovnaných setech, to ale stačilo jen 
na páté místo. Devátá v deblu skončila K. Pavlišová, která hrála 
s  Kottovou z  Č. Budějovic. Moc jí chyběla tradiční partnerka 
S. Reitingerová. Mixy už jsme zmínili - Fošum, Hálová devátí, 
sedmnáctí Pavlišovi, stejně jako Čerklová, která hrála s  Jílkem 
z Č. Krumlova.

Alice Hálová, bronzová z turnaje

Naše naděje Pepa Fošum a Marek Pavliš

Bronzová Klára 
Pavlišová
Nejpilnější hráčkou oddílu badmintonu 
TJ Sokol Křemže je na začátku roku 2017 
Klára Pavlišová. 
Nejenže poctivě dochází na  všechny 
tréningy a  pilně se věnuje zlepšování 
svého herního projevu, ale je i nejčastější 
účastnicí různých soutěží. Téměř každý 
týden se hraje některý z  turnajů hráček 
do 13 či do 15 let. 
Od Nového roku byla k vidění na kurtech 
v Č. Budějovicích, Plzni, Pardubicích, Podolí 
u Brna či Dobrušce. Díky své píli a talentu 
postupně stoupá ve  výsledkových 
listinách. Velkou radost sobě i  všem 
členům oddílu udělala v  Dobrušce, kde 
poprvé v  životě vystoupila na  stupně 
vítězů – na  bronzový stupínek. Zřejmě 
nám v Křemži roste další talent. 

Držíme jí i  nám palce – ať to vydrží. 
Gratulujeme a děkujeme.
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Fotbal

Fotbaloví benjamínci od ledna 
opět v akci
Po  neplánované pětitýdenní fotbalové přestávce se děti vrhly 
s velkou chutí do fotbalu.

Bohužel dlouhá doba bez fyzické zátěže měla prokazatelně vliv 
na výkon benjamínků v turnajích, kdy často technicky výborně 
vybaveným hráčům docházel „dech“. Ale i přes tento handicap 
dosáhli v turnajích pěkných výsledků.

V  sobotu 7. ledna 2017 byli naši dva hráči Tom Novotný 
a  Páťa Voráček přizváni oddílem SKP České Budějovice 
k  účasti na  mezinárodním fotbalovém turnaji Hallenmasters 
do  rakouského Lince. Kluci nastoupili v  základních sestavách 
a  rozhodně svému mateřskému klubu neudělali ostudu. 
Týmu SKP se skvěle dařilo, kluci předváděli pohledné akce, 
bojovali s velkou obětavostí a měli i potřebné sportovní štěstí. 
Základní skupinu prošel tým SKP bez porážky a přišel finálový 
zápas proti prvnímu týmu z druhé skupiny, kterým byl tým OÖ 
Fussbalschulle. Po  základní hrací době byl stav nerozhodný 
a tak přišly na řadu pokutové kopy. Oba naši kluci úkol zvládli 
a  pokutový kop proměnili. O  vítězi rozhodl až sedmý rozstřel, 
kdy soupeř minul. Tom s  Páťou si tedy krom zlatých medailí 
přivezli i krásné zážitky ze svého prvního zahraničního turnaje.

Nelenili však ani benjamínci ze starší přípravky a  tutéž sobotu 
odjeli na  tradiční Novoroční halový turnaj do  Suchdola nad 
Lužnicí. V  konkurenci týmů Suchdol A, Suchdol B, Nemanice 
a  Lomnice vybojovali krásné třetí místo a  opět si ze Suchdola 
odváželi medaili. 

Aby toho nebylo málo, ten samý víkend v  neděli 8. ledna 
reprezentovali křemežský fotbal naši nejmenší fotbalisté ročníku 
2010 a mladší. Vyrazili na pokračování zimního halového turnaje 
Budějovický CUP do nafukovací haly SKP v Českých Budějovicích. 
Pro diváky velmi atraktivní fotbal s  mnoha úsměvnými 
momenty, kdy konečné výsledky jsou v důležitosti posunuty až 
na  poslední příčku za  snahu, nasazení, bojovnost a  chuť hrát. 
Benjamínci mají velikou pochvalu od trenérů. Nakonec tedy ze 
tří utkání jedenkrát vyhráli a dvakrát prohráli. 

Další lednovou sobotu měli napilno opět benjamínci z  mladší 
i starší přípravky.

Dalším kolem pokračoval turnaj mladší přípravky v  Českém 
Krumlově. Do  sestavy jsme se snažili zapojit i  hráče ročníku 
2008 a ml., pro které byl tento turnaj třeba i premiérou. Program 
turnaje byl velmi nabitý, protože se dohrávalo zameškané 
prosincové kolo. Děvčata i  kluky čekalo 6 zápasů. Nejlepšího 
výsledku jsme dosáhli proti týmu Velešína v poměru 12:3, dále 
jsme prohráli s Č.K. 6:1 a s Loučovicemi 6:5, Kaplici jsme porazili 
5:0 a Větřní 4:3. Poslední zápas byl odvetou s Loučovicemi, kdy 
naši benjamínci překvapivě a  zaslouženě remizovali 3:3, a  to 
i přesto, že dva hráči ze sestavy odcestovali na odpolední turnaj 
do Třeboně, aby doplnili sestavu starší přípravky. Všichni mají 
opět velikou pochvalu.

Jak již bylo zmíněno, starší vyjeli na 3. kolo krajské Zimní halové 
ligy do  Třeboně. Tentokrát se na  výkonu hochů podepsala 
prosincová absence herní i fyzické přípravy v souběhu s malým 
počtem střídajících hráčů, kdy ještě někteří z nich měli za sebou 
již odehranou část dopoledního turnaje v  Českém Krumlově. 
Ve  všech třech utkání podlehli svému soupeři, kdy nejtěsnější 
výsledek 3:4 uhráli s týmem SKP. Na turnaji jsem byla přítomna 
a  za  sebe kluky velice chválím, na  hřišti nechali všechno 
a obdivuhodně bojovali až do posledních sil. 

Je tu neděle 22. 1. a z Křemže vyjíždí výprava přípravky v sestavě 
Stejskal Tom, Kmoch Tom, Reitinger Filip, Kadlec Jenda, Benda 
Alex, Edelman Adámek, Mojha Luky, Kučera Adámek a Voráček 
Kuba na  další kolo Budějovického Cupu pro ročník 2010 a  ml. 
do  nafukovací haly na  SKP. Naše nejmladší fotbalisty čekala 
čtyři utkání a již od začátku na nich bylo vidět, že se do hry moc 
těší. Hlásí se o  střídání do  hry, fandí spoluhráčům a  celkově 
si to užívají. V  tomto kole se jim podařilo porazit tým FMA ČB 
a podlehli týmu Dynama ČB, Kardašovy Řečice a SKP, s kterým 
prohráli těsně 1:2.

Poslední kolo tohoto turnaje je čeká v březnu a už teď se osobně 
moc těším, protože právě u  tohoto fotbalu se vždy příjemně 
odreaguji. Děkuji i  rodičům za  trpělivost, protože mnohdy je 
mezi zápasy veliká přestávka. Ale když je po ruce útulný bufet 
……

V neděli 29. 1. pokračoval dalším kolem základní části turnaj OFS 
starší přípravky v Českém Krumlově. Na kluky čekala velká porce 
zápasů a bylo třeba uhrát co nejvíce bodů pro následný postup 
do finálové skupiny. To se podařilo, když Kájov porazili 5:0, Větřní 
11:1, Č.K. B 7:1, Loučovice 4:3, s  Frymburkem remizovali 3:3 
a prohráli pouze s týmem Velešína 4:5. Těmito výsledky si zajistili 
postup mezi čtyři nejlepší týmy ve hře o medaile. Trenér Vlasta 
Hálek kluky chválil pro týmového ducha, nasazení a fotbalovou 
bojovnost.

Se stejnými ambicemi odjela v  sobotu 4. 2. mladší přípravka 
v  početné sestavě na  dohrávku základní části turnaje OFS 
do  Českého Krumlova. S  bilancí jedné výhry, remízy a  prohry 
jsme se v konkurenci dalších pěti týmů umístili na předběžné 2. 
místo a v nadstavbové části budeme opět bojovat o medaile.

První únorovou neděli se starší přípravka zúčastnila turnaje 
v  Nových Hodějovicích. Klukům se turnaj vydařil i  v  méně 
početné sestavě. Turnajem prošli s těmito výsledky: Křemže – Trh. 
Sviny 2:1, - Rudolfov 3:0, - Nové Hodějovice B 3:0, - Lokomotiva 
Č.B. 1:2, - Nové Hodějovice A 3:0.  Obsadili zaslouženě krásné 1. 
místo a ukázali, že i kluci z Křemže to umí. Střelci našich gólů byli 
Hálek Tom, Matoušek Pepa, Hrubeš Fanda, Kadlec Filip, Thám 
Honza a branku střežil Zeman Kuba. 

Téhož dne odpoledne zamířila mladší přípravka na poslední kolo 
základní části turnaje Krajské halové zimní ligy do Třeboně. Pro 
to, abychom postoupili do finálové skupiny nadstavbové části, 
jsme potřebovali získat jediné vítězství. Benjamínci nás napínali. 
První utkání proti Prachaticím prohráli 1:3, následně podlehli 
suverénně vedoucí Třeboni 10:3. V posledním utkání nastoupili 
proti týmu Soběslavi, který deklasovali 8:2. K velkému potěšení 
fanoušků si tím zajistili postup mezi prvních pět týmů turnaje, 
čímž jsou stále v boji o příčky nejvyšší.
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Fotbalově bohatý byl 11. a 12. únor, a to mimo jiné i díky tomu, 
že v sobotu se konal Fotbalový ples.

Plesu však ještě předcházely dva turnaje.

Dopoledne se v  Českém Krumlově odehrál 3. turnaj OFS 
starší přípravky. Kluky čekali tři nejsilnější soupeři. S průběžně 
vedoucím Frymburkem prohráli 1:3, s  Kaplicí 0:4 a  Větřní 
přehráli v poměru 6:1. Svými sympatickými výkony si kluci stále 
drží naději získat medaile, ale cesta za nimi bude ještě náročná. 
Držme jim palce.

Pro zpestření zimní přípravy jsme mladší přípravku roč. 2008 
a ml. přihlásili na turnaj v plážové kopané Eon beach cup. Turnaj 
se konal v Eon beach aréně v Českých Budějovicích, kam jsme 
přijeli s třinácti hráči. Vzhledem k tomu, že nedorazil tým ze Zlivi, 
bylo nám nabídnuto, s přihlédnutím k počtu našich benjamínků, 
postavit týmy dva. Díky tomu si všichni opravdu hodně zahráli. 
Říkejme jim bílí a červení. Bílí ve skupině sehráli tři utkání, z nichž 
se jim nepodařilo žádného soupeře přehrát a  tak se zařadili 
do boje o 7. místo. Toto poslední utkání se jim vyvedlo a porazili 
Slavoj Hrdějovice 5:3. Jeden prim si z turnaje přece jen odvezli. 
V základní skupině hráli proti týmu Strakonic 1:13. A právě ten 
vstřelený gól byl jediným gólem, který Strakonice za celý turnaj 
inkasovaly. Červení svou skupinu ovládli, čímž se kvalifikovali 
do semifinále proti týmu SK Čkyně. Tyto zdatné soupeře porazili 
7:4 a  postoupili do  finále, kde bohužel nestačili na  suverénně 
hrající FK Junior Strakonice, a  tak si z  turnaje odvezli stříbrné 
medaile. Turnaj byl výborně organizován, všichni účastníci 
obdrželi drobné ceny a každý tým dostal pohár. Dětem se turnaj 
moc líbil.

Dospěláci si večer odskočili na  fotbalový ples, který se velice 
vyvedl a mile překvapil organizátory vysokou účastí. Poděkování 
patří všem, kteří přiložili pomocnou ruku při přípravě a realizaci 
plesu.

Vstáváme! A  hurá do  Českého Krumlova. Je neděle 12. 2. 
a  mladší přípravka je natěšená na  4. kolo turnaje OFS. Budou 
benjamínci v lepší formě než jejich trenéři? V tomto kole turnaje 
se dohrávala základní část, kdy nás čekal jeden klíčový zápas. 
Vyhrajeme-li, postupujeme do  skupiny A  a  určitě již z  turnaje 
bez medaile neodjedeme. Předůležitý zápas proti Českému 
Krumlovu zvládli naši benjamínci na  výbornou a  po  skvělém 
výkonu porazili silný tým Slavoje 4:2. Výsledky dalších utkání 
téhož dne byly již započítány do celkového umístění ve skupině 
A. Získali jsme jednu cennou výhru nad Kaplicí 2:1 a  prohráli 
jsme s  týmem Slavoje Č.K. 6:1. Jak to celé nakonec dopadne 
se dozvíme 11.3., kdy se odehraje poslední kolo turnaje OFS 
a proběhne vyhlášení výsledků.

Trenér starší přípravky se mohl po  plese trošku více prospat, 
protože na  1. kolo nadstavbové části turnaje v  Třeboni se 
odjíždělo kolem poledne. Kluky tentokrát čekaly čtyři zápasy 
o 6. - 10. místo, kdy postup do finálové skupiny jim těsně unikl 
v  předchozím kole. Vzhledem k  malému počtu hráčů starší 
přípravky trenéři přistoupili k posílení týmu z mladší přípravky, 
kdy dorazili dva hráči po odehraném zápase v Českém Krumlově. 
Po  napínavém boji remizovali s  Rudolfovem 2:2, prohráli 
nešťastně s Lomnicí 1:2, Český Krumlov deklasovali 7:1 a Písek 
s  přehledem přehráli 5:3. Těmito výsledky se přiblížili k  zisku 

prvního místa ve skupině B, celkově tedy k 6. místu v turnaji. Obě 
posily z mladší přípravky se zapsaly do listiny střelců a pomohly 
tak svým spoluhráčům k těmto výsledkům.

Závěrem bychom rádi pochválili všechny hráče, kteří se zúčastňují 
turnajů v rámci zimní přípravy, vyjádřili obdiv nad jejich výkony, 
které se neustále zlepšují. V neposlední řadě je také třeba ocenit 
obětavost rodičů a poděkovat jim za to, že své ratolesti v tomto 
sportu podporují. Jméno klubu SOKOL KŘEMŽE KOPANÁ je díky 
našim benjamínkům stále častěji skloňováno i na krajské úrovni.

Na úplný závěr jsem usoudila, že si naši benjamínci zaslouží, aby 
se o nich vědělo. Ti, kteří se turnajů doposud zúčastnili.

Andrlík Matěj, Benda Alex, Brabcová Sára, Cába Matyáš, Edelman 
Adámek, Edelman Eda, Hálek Peťa, Hálek Tom, Hrubeš Fanda, 
Jurčík Eda, Kadlec Filip, Kadlec Honzík, Kmoch Tom, Kmoch 
Téda, Kučera Adámek, Matoušek Pepa, Mojha Luky, Novotný 
Tom, Písek Mirek, Písek Pepa, Reitinger Filip, Reitingerová Stela, 
Stejskal Tom, Suchan Máťa, Šítal Matěj, Špiroch Ondra, Šťastný 
Martin, Thám Honza, Vačkář Štěpa, Velíšek Míša, Voráček Kubík, 
Voráček Páťa, Wallis Tonda, Zeman Kuba

Výše zmiňovaných výsledků dosáhli naši benjamínci pod 
vedením trenérů Jirky Reitingera, Vlasty Hálka, „Žory“ Filipa 
a Patrika Voráčka.

EON beach cup
Trenéři: Jiří Reitinger, Patrik Voráček

Horní řada zleva: Písek M., Voráček P., Novotný T., 
Písek J., Brabcová S., Edelman E., Andrlík M.

Dolní řada zleva: Šítal M., Reitingerová S., Voráček 
J., Edelman A., Reitinger F., Suchan M.
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S plnými žaludky se karbaníkům 
mastil hazard příjemněji
Šestým rokem se jménem Jana a Pavla Zimmermannových hrál 
v  restauraci U Bednářů v Chlumu u Křemže turnaj ve voleném 
budějovickém korunovém mariáši. Ačkoliv nezasvěceným toto 
označení oblíbené karetní hry nic neříká, stručně zmiňme, 
že v  tomto celorepublikově oblíbeném karbanu jde hlavně 
o paměť, logické myšlení, léta tréninku a trochu toho štěstí.
Už v  předchozích letech si chlumský turnaj oblíbili mnozí 
zkušení hráči z  našeho okresu i  několika sousedních a  většina 
z  nich si jej nenechala ujít ani letos. S  účastí 24 hráčů se řadí 
k  těm nejobsazenějším, navíc měl kromě stabilních účastníků 
i  některé nové tváře. Toto zpestření takříkajíc "novou krví" má 
na  svědomí Chlumák František Cibulka, kterému se podařilo 
nalákat na  turnaj Jindřicha Boubala a  Josefa Tlamsu ze Zahájí 
u  Zlivi. Tradiční hráči a  pravidelní účastníci všech možných 
mariášnických turnajů možná koukali zprvu trochu nedůvěřivě, 
kdože se to hlásí do  jejich řad, ale už po  prvním ze tří kol jim 
nezbylo, než hledět k těmto dvěma mariášníkům s respektem. 
Vždyť po  prvním kole ovládali průběžnou zlatou i  stříbrnou 
příčku!
I  přes možná nečekané první kolo se ani letos překvapení 
nekonalo. Jindřichu Boubalovi a Josefu Tlamsovi nevyšlo jedno 
ze tří kol tak, jak by si představovali, a v celkovém pořadí spadli 
na krásné třetí a čtvrté místo. Až posledním excelentním kolem se 
však vyšvihl ze středu průběžné tabulky Vladimír Chaluš z Lišova, 
který tímto manévrem jasně ovládl první pozici a  dokázal tím 
věc téměř nevídanou - z  šesti ročníků chlumského turnaje 
jich pět vyhrál a  jednou skončil druhý! No a  tím jednoznačně 
dokázal, že štěstí je v případě mariáše až nejposlednější ze všech 
potřebných vkladů do hry.
Bohatý cenový fond a  bohaté občerstvení bylo po  finanční 
stránce zajištěno hlavně díky štědrosti Městyse Křemže, který 
prostřednictvím starosty Josefa Troupa na konání turnaje přispěl.  
Aby se však peníze proměnily v  plody, které chuťové buňky 
hráčů jaksepatří ocení, musí někdo věnovat hodiny a  hodiny 
práce s mícháním těsta, pečením, zdobením, krájením a rovněž 
i sháněním dalších dobrot od místních kvalitních výrobců. Další 
velké poděkování tímto směrem proto patří Markétě Tanzerové 
a Jaroslavě Tanzerové z Jaronína  a Věře Markové z Loučeje.
Výsledky Memoriálu Jana a  Pavla Zimmermanna: 1. Vladimír 
Chaluš, 2. Jan Laštovička, 3. Jindřich Boubal, 4. Josef Tlamsa,  
5. Miloslav Matoušek, 6. Ludvík Vítek, 7. Josef Bohoněk, 8. Václav 
Novotný, 9. Petr Burda, 10. Jaroslav Franc, 11. Stanislav Lavička, 
12. Václav Burian, 13. František Hanák, 14. Jaroslav Opelka,  
15. Josef Lavička, 16. Ivan Ilko, 17. Josef Vaniš, 18. Josef Lejsek,  
19. Václav Rončák, 20. Libor Vácha, 21. Bohuslav Hošna, 22. 
František Postl, 23. Miroslav Šváb, 24. František Cibulka 

Text Jan Laštovička, foto Markéta Tanzerová

Zleva u stolu František Postl, Josef Bohoněk, Jaroslav Opelka a Vladimír Chaluš

Turnaje se zúčastnilo 24 hráčů.

Zleva u stolu František Cibulka, Josef Vaniš a Ludvík Vítek.

Bohaté občerstvení - tlačenka, uzené maso, ale i zelňáky, koláčky či kremrole.

Celkově třetí hráč Jindřich Boubal (vlevo) při předávání cen 
a pamětních pohárů s pořadatelem turnaje Janem Laštovičkou.

Trojice nejúspěšnějších - zleva Jindřich Boubal, pětinásobný 
vítěz memoriálu Vladimír Chaluš a Jan Laštovička



strana 25

KŘEMEŽSKO 2017

 „O nejhezčí vánoční výzdobu“

Zdeněk Kouba 

Božena 
jakešová
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• VÝROBNÍ TECHNOLOG
Vaší náplní bude:

technologická příprava zakázek pro výrobu
od předtiskové přípravy po dokončovací zpracování,
řízení, organizace a koordinace jednotlivých zakázek

Požadujeme:
SŠ – polygrafického směru výhodou,

ŘP sk. B, AJ nebo NJ aktivně, praxe výhodou

• MISTR  VÝROBY:
Vaší náplní bude:

řízení a organizace svěřeného úseku,
koordinace součinnosti úseků tisku, zpracování

a expedice, řešení reklamací na dodaný materiál,
jeho kvalitu a množství

Požadujeme:
zkušenosti v polygrafii a s vedením lidí, samostatnost,

zodpovědnost, komunikační dovednosti, práce na PC, ŘP sk. B

REFERENT OBCHODNÍHO ODDĚLENÍ
Vaší náplní bude:

koordinace požadavků obchodu s možnostmi výrobních kapacit, 
vyřizování poptávek, komunikace se zákazníky, zpracování cenových 

nabídek a jejich vyhodnocování, kontrola plnění zakázek

Požadujeme:
ÚSO obchodního nebo polygraf. směru výhodou,

AJ slovem i písmem, ŘP sk. B,
práce na PC

PŘÍPRAVÁŘ  PRO  LEPÍCÍ
A  VÝSEKOVÉ  STROJE

Vaší náplní bude:
příprava, obsluha a seřizování zpracovatelských strojů

Požadujeme:
SO technického nebo strojního zaměření,

praxe a maturita výhodou, zručnost, spolehlivost,
zodpovědnost, samostatnost, dobrý zdravotní

stav, ochota pracovat na směny

• DĚLNÍK / DĚLNICE DO VÝROBY
Pracovní nasazení a ochota pracovat na směny výhodou

Vaší náplní bude:
obsluha zpracovatelských strojů a manipulačních zařízení

Požadujeme:
vyučení v jakémkoliv oboru, možno i absolventi,

dobrý zdravotní stav
••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

NABÍZÍME:
• dlouhodobé perspektivní zázemí na HPP
• příspěvek na závodní stravování
• příspěvek na dopravu 
• 25 dní dovolené 
• mzdové zvýhodnění 1 500 Kč/měsíc - pokud se nepobírají dávky    

v nemoci 
• příspěvek na dětskou rekreaci
•  příspěvek na lázeňskou léčbu a další…

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
Pro bližší informace volejte na tel: 380 778 109 nebo zasílejte strukturovaný životopis na e-mail: anderlovak@grafobal.cz

 

Firma GRAFOBAL BOHEMIA s. r. o. se sídlem: Holubov 52, 382 03 Křemže
nabízí nové pracovní příležitosti a seberealizace na pozicích:

JSTE  PRACOVITÝ/Á,  JSTE  RÁDI  SOUČÁSTÍ  TÝMOVÉ  PRÁCE?

Veronika Bartošová
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Tajenka z minulého čísla: Na svatého valeNtiNa zamrzNe i kolo mlýNa
Výherce tajenky z minulého čísla:  Milan Oberpfalcer, Lenka Edelmanová, Ludmila Mejzlíková.
Ceny jsou k vyzvednutí na sekretariátu městyse Křemže. Další správné vyluštění zasílejte na email tajemnik@kremze.cz
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Přijďte si zazávodit 
s ČT SPORT na vrchol

Reality show s ČT Sport na vrchol 
zavítá v březnu opět na Lipno.  
Všichni lyžaři Skiareálu Lipno budou mít  
v pátek 10. až do neděle 12. 3. 
možnost zakusit si lyžařskou reality show  

S ČT Sport na vrchol. Vyzkoušejte si na vlastní kůži být závodníkem, 
projet si profesionálem postavený obří slalom, kde vás snímají 

kamery a po dojezdu s vámi udělají rozhovor. Je to jedna velká 
zábava, při které si užijí všichni členové rodiny bez rozdílu věku. 

Více v akcích na www.lipno.info


